
Protokół Nr 30/09 
z posiedzenia Komisji Samorządu Terytorialnego 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 
w dniu 27.11.2009 roku 

 
 
Obrady Komisji prowadziła Pani Agnieszka Szlęk – Przewodnicząca Komisji 
Samorządu Terytorialnego.  
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji i zaproszeni goście zgodnie  
z listami obecności (załącznik nr 1 i 2).  
 
Porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie informacji pt. „Zmiana Planu zagospodarowania przestrzennego 
województwa świętokrzyskiego”. 

2. Zapoznanie się ze Sprawozdaniem z działalności Regionalnej Organizacji 
Turystycznej Województwa Świętokrzyskiego w I półroczu 2009r. 

3. Informacja: Promocja turystyczna Województwa Świętokrzyskiego  
w I półroczu 2009r. z uwzględnieniem współpracy zagranicznej Samorządu 
Województwa Świętokrzyskiego z innymi Samorządami Unii Europejskiej oraz 
polskimi przedstawicielstwami za granicą w roku 2009 (Współpraca 
zagraniczna Samorządu Województwa Świętokrzyskiego z innymi 
samorządami w Unii Europejskiej, a także z partnerami wschodnimi – Obwód 
Winnicki, Ukraina w 2009r.). 

4. Efekty prowadzonych na bieżąco kontroli przewoźników realizujących 
zarobkowy drogowy przewóz zgodnie z posiadanymi zezwoleniami-
wykroczenia. 

5. Sprawy różne. 
 
 
Na początku posiedzenia Przewodnicząca Komisji zaproponowała przeniesienie 
punktu 1 na inny termin i zapoznanie się z nim na posiedzeniu wspólnym z Komisją 
Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą. (materiał stanowi załącznik nr 
3 do protokołu) 
Komisja przyjęła tą propozycję jednogłośnie. 
 
Nowy porządek obrad: 

1. Zapoznanie się ze Sprawozdaniem z działalności Regionalnej Organizacji 
Turystycznej Województwa Świętokrzyskiego w I półroczu 2009r. 

2. Informacja: Promocja turystyczna Województwa Świętokrzyskiego  
w I półroczu 2009r. z uwzględnieniem współpracy zagranicznej Samorządu 
Województwa Świętokrzyskiego z innymi Samorządami Unii Europejskiej oraz 
polskimi przedstawicielstwami za granicą w roku 2009 (Współpraca 
zagraniczna Samorządu Województwa Świętokrzyskiego z innymi 
samorządami w Unii Europejskiej, a także z partnerami wschodnimi – Obwód 
Winnicki, Ukraina w 2009r.). 

3. Efekty prowadzonych na bieżąco kontroli przewoźników realizujących 
zarobkowy drogowy przewóz zgodnie z posiadanymi zezwoleniami-
wykroczenia. 

4. Sprawy różne. 



 
Ad.1. 
Zapoznanie się ze Sprawozdaniem z działalności Regionalnej Organizacji 
Turystycznej Województwa Świętokrzyskiego w I półroczu 2009r. (zał. 4 do 
protokołu) 
 
Temat zreferował Jacek Kowalczyk – Prezes Regionalnej Organizacji 
Turystycznej, Dyrektor Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, Sportu i 
Turystyki. Przeprowadził prezentację multimedialną zgodną z załączonym 
materiałem, zaznaczył, że dużo się dzieje, promują nasze województwo w telewizji 
TVN, na portalu Onet.pl, robią bilbordy, citylight’y i busboardy. Mamy linię 
kolorystyczną charakterystyczną dla województwa. W każdym powiecie ma być 
utworzony punkt informacji turystycznej. 
 
Nie było głosów w dyskusji. 
 
Ad. 2. 
Informacja: Promocja turystyczna Województwa Świętokrzyskiego  
w I półroczu 2009 r. z uwzględnieniem współpracy zagranicznej Samorządu 
Województwa Świętokrzyskiego z innymi Samorządami Unii Europejskiej oraz 
polskimi przedstawicielstwami za granicą w roku 2009 (Współpraca zagraniczna 
Samorządu Województwa Świętokrzyskiego z innymi samorządami w Unii 
Europejskiej, a także z partnerami wschodnimi – Obwód Winnicki, Ukraina w 
2009r.).(zał. 5 do protokołu)  
 
Jacek Kowalczyk – Dyrektor Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, Sportu 
i Turystyki zreferował temat zgodnie z załączonym materiałem.  
Poinformował, że mamy wreszcie nowego przedstawiciela w brukselskim biurze, jest 
to Piotr Gołacki, jesteśmy nastawieni na ścisłą współpracę w obszarze Ściany 
Wschodniej. 
 
Agnieszka Szlęk – Przewodnicząca Komisji jest przekonana, że nasz 
przedstawiciel w Brukseli jest właściwą osobą na właściwym miejscu, ma nadzieję, 
że tutaj na miejscu będzie miał wsparcie. 
Chciałaby wiedzieć, czym różni się ROT i Departament Promocji, Edukacji, Kultury, 
Sportu i Turystyki, bo wydaje się, że robią to samo. 
 
Jacek Kowalczyk – Dyrektor Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, Sportu 
i Turystyki poinformował, ze ROT jest stowarzyszeniem założonym przez Samorząd 
Województwa i jest pod „kuratelą” Ministerstwa. Statut ROT mówi, że osoba 
delegowana zajmuje miejsce prezesa, nie są konieczne wybory. ROT dostaje składki 
od gmin (ok. 2500 zł rocznie od małej gminy), nie ma możliwości prowadzenia 
działalności zarobkowej. 
Samorząd ma dużo więcej pieniędzy, możemy korzystać z różnych projektów. 
 
W dyskusji uczestniczyli: 
Grigor Szaginian – Radny – kolejny raz zwraca uwagę na brak zbiorników wodnych 
na mapach województwa. Uważa też, że władze Winnicy powinny wpłynąć na swoje 
służby celne – przejazd przez granice zajmuje bardzo dużo czasu. 



Józef Żurek – Wiceprzewodniczący Sejmiku, Członek Komisji – uważa, że 
powinniśmy rozszerzyć naszą współpracę zagraniczną. 
 
Wiesław Woszczyna – Radny – chwali działalność i zaangażowanie Jacka 
Kowalczyka. 
 
Ad. 3. 
Efekty prowadzonych na bieżąco kontroli przewoźników realizujących zarobkowy 
drogowy przewóz zgodnie z posiadanymi zezwoleniami-wykroczenia. (zał. 6 do 
protokołu) 
 
Wojciech Siporski – Dyrektor Departamentu Infrastruktury zreferował temat 
zgodnie z załączonym materiałem. W odpowiedzi na pytania Radnych dodał, że mają 
bardzo małe możliwości kontrolowania i karania firm przewozowych. Ma wejść nowa 
ustawa o transporcie drogowym, ale ma obawy, że znów nic z tego nie będzie. 
Najczęściej o problemach dowiadują się post factum, bo ludzie piszą skargi. 
Tymczasem wolno im ukarać tylko przyłapanego na wykroczeniu, gdzie jest 
możliwość sporządzenia protokołu. Z uwagi na to, że kursów jest tysiące, nie da się 
ich wszystkich skontrolować. Najczęściej skarżą na siebie nawzajem przewoźnicy, 
rzadziej pasażerowie. 
 
W dyskusji uczestniczyli: Mieczysław Gębski, Grigor Szaginian, Agnieszka Szlęk. 
 
Ad. 4. 
Sprawy różne. 
 
Wiesław Woszczyna – Radny chciałby, aby posiedzenia komisji odbywały się 
jednego dnia wszystkie. 
 
Posiedzenie zakończyło się o godz. 11.30 
 
 
 
Protokół sporządziła 
Daria Biskup-Kozik 

Przewodnicząca Komisji 
     
 
      Agnieszka Szlęk 

 


